
Randers skal have rent drikkevand! 

Rent drikkevand er en livsnødvendighed, og vi tager det ofte for givet, at det altid vil være rent 
drikkevand i Danmark som vi kan tappe direkte fra hanen. virkeligheden er, at vores grundvand er 
under pres. Verdo har i oktober 2024 alarmeret om at drikkevandet i Randers Kommune 
forrudernes da der via grundvandsboringer findes forhøjede værdier af pesticider. DR har i 
december 2024 sat fokus på at mange kommuner har svært ved at indgå frivillige aftaler om 
sprøjteforbud nær drikkevandsboringer. Ifølge DR er andelen af drikkevandsboringer i Randers 
Kommune, hvor der er indgået en aftale om sprøjtestop 34 procent, der er dermed et stykke vej op 
til 100 procent.  

Vi skal hurtigst muligt i mål med at sikre vores drikkevandsboringer i Randers Kommune via 
indgåelse af sprøjteforbud.  

Rent drikkevand er ikke kun en lokal udfordring, men en global problemstilling. Hvis vi i Randers 
Kommune tager ansvar og handler nu, kan vi gå forrest som et godt eksempel for andre kommuner 
og sikre, at vi og vores børn kan blive ved med at nyde godt af verdens bedste drikkevand.  

Vi skal gøre hvad vi kan for at indgå frivillige aftaler med landbruget omkring sprøjteforbud nær 
drikkevandsboringer, men kan frivillighed og samarbejde ikke lade sig gøre bliver vi nød til at 
lovgive på området for at sikre vores og fremtidige generationers adgang til rent drikkevand.  

Rent drikkevand er ikke drikkevand der holder sig under grænseværdierne for sprøjtegifte. Rent 
drikkevand er drikkevand hvor der ikke kan måles nogen form for sprøjtegifte i drikkevandet.  
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